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BALLAGÁSOK 
Szerencs mindkét általá-
nos iskolájában június 17-
én tartották a ballagási 
ünnepséget. A végzős diá-
kok dalokat énekelve, vál-
lukon tarisznyával vonul-
tak el az alsóbb évfolya-
mosokból álló sorfal előtt. 
Cikkünk a 4-5. oldalon ol-
vasható.

INTERJÚ 
Csáky István közel negy-
ven évig dolgozott a Sze-
rencsi Csokoládégyárban. 
Először mint raktáros, ké-
sőbb pedig az áruszállítá-
sért és a sofőrökért volt a 
felelős. A vele készített in-
terjú a 8. oldalon olvasha-
tó.

A 100 éves csokoládét ünnepelték Szerencsen. 
Cikkünk a 9. oldalon olvasható.



Nyiri Tibor polgármester beszédében emlékeztett, hogy napjainkban is 
háború dúl a szomszédban, majd kitért arra, hogy a magyarok legendás 
szabadságszeretetéhez nagyban hozzájárult a huszadik század. A tele-
pülés vezetője hangsúlyozta, hogy a hazafiainknak mindig harcolniuk kel-
lett valami ellen, vagy valami mellett és az országnak önmagát kellett 
megvédeni, mert egy besúgó rendszer bárkit eltiport, de az emberek szí-
vében élt a szabadság utáni vágy. 
A Kádár-rendszer 1958. június 16-án kivégeztette Nagy Imrét és társait, 
amely esemény a kommunista diktatúrában nem volt szenzáció. Amikor 
1989-ben, Nagy Imre újra temetésével leszámoltunk a szocializmussal, a 
téves eszmékkel, érezni lehetett 1956 szellemiségét, a forradalom hatását. 
- Világossá tettük, hogy saját sorsunkról, magunk kívánunk dönteni, hiszen 
ez adja a szabadságot – hangsúlyozta a polgármester. 
Az eseményen Kazsik Marianna, a Szerencsi Művelődési Központ és 
Könyvtár munkatársa Petri György Nagy Imréről szóló versét szavalta, 
majd ezt követően, a jelenlévők elhelyezték a kegyelet virágait az 1956-
os mártír szobra előtt.

A művészeti kiállításnak a vár Árkád terme 
adott otthont. A megnyitón Majorszki Ilona tag-
intézmény-igazgatóhelyettes köszöntötte a 
megjelenteket. Beszédében elmondta, hogy 
már hagyománnyá vált az esemény megrende-
zése, hiszen ötödik alkalommal biztosítanak le-
hetőséget az iskolás és óvodás ifjú művészek 
számára, hogy bemutassák alkotásaikat. 
„Mi ezeket a tehetségeket kutatjuk fel, akik ki-
tűnnek társaik közül, legyen szó képzelőerőről, 
tervezésről, ötlet kivitelezésről. A művészt nem 
lehet sürgetni, ha alkotásról van szó, kiváltképp 
a fiatalokat. Montessori Mária olasz orvosnő 
szavait idézve »Nincs még egy ilyen kor, amikor 
a gyermeknek nagyobb szükségük lenne az ér-
telmes segítségre, és minden ami akadályozza 
a kreatív tevékenységében, a tökéletesség esé-
lyének elérését csökkenti. Az az alkotás ami 
nem a szívünkből jön, eleve kárhozatra van ítél-

ve«” – hangsúlyozta Majorszki Ilona. Hozzátet-
te, a kiállításon olyan tehetségeket és alkotása-
ikat mutathatunk be, akiknek a saját lendülete, 
kreativitása és szűnni nem akaró érdeklődése 
készteti a folyamatos produktumra, akiknek az 
iskolai tanárokon túl, Nyerges Rita gyógypeda-
gógus és tehetségkoordinátor is sokat segített 
– mondta a tagintézmény-igazgatóhelyettese. 
Nyerges Rita arról számolt be, hogy a kiállított 
darabok számos különböző technikával készül-
tek: horgolás, gyöngyfűzés, grafika, fotók, pi-

rográfmintázás, pasztell, akril, tempera, olaj és 
kávéfestészet. Ez a sokszínűség is azt jelzi, 
hogy a fiatalok igen ígéretes művészpalánták. 
A tárlaton résztvevő gyermekek munkái már 
részt vettek megyei, országos, továbbá hatá-
rokon túli, sikeres pályázatokon. A megnyitót 
Osztás Tamás, Osztás Viktória, Lakatos Mari-
anna és Fige Liza műsora tette még emelke-
dettebbé. A kiállítást több napon keresztül le-
hetett megtekinteni a szerencsi Rákóczi-vár Ár-
kád termében.
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Az ötvenhatos vértanúk emléknapján, június 16-án Nagy 
Imre miniszterelnökről, mártírtársairól és a forradalmat 
követő megtorlás áldozataira emlékeztek Szerencsen, 
Nagy Imre mellszobránál.

A FORRADALOM MÁRTÍRJAINAK EMLÉKNAPJÁN

Fiatal művészek munkáiból nyílt kiállítás 
május 27-én a szerencsi Rákóczi-várban. 
A Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei 
Pedagógiai Szakszolgálat Szerencsi Tag-
intézménye „Példaképeink, akikre büsz-
kék lehetünk” című kiállítása egyben a 
„Farsangi maskarádé” elnevezésű rajz-
pályázat záróprogramja is volt.

MŰVÉSZETI KIÁLLÍTÁS A VÁRBAN

Sok fiatal művésznek nyílt lehetősége a bemutatkozásra.

Az önkormányzat képviselői megkoszorúzták Nagy Imre szobrát.
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A projekt további tagjai Bekecs, Legyesbénye, Mezőzombor, Rátka és 
Mád. A projekt tervezési, engedélyezési és kivitelezési munkáit a nyír-
egyházi székhelyű KE-VÍZ 21 Építőipari Zrt. végzi. „A nemzetgazdasági 
szempontból kiemelt státuszban lévő fejlesztés célja az érintett telepü-
léseken még el nem látott területek szennyvízcsatornázása, a meglévő 
hálózatokon vezetékrekonstrukciós munkálatok elvégzése, a szerencsi 

szennyvíztisztító-telepen – annak teljes átépítésével – a tisztító kapacitás 
bővítése, és térségi iszapkezelő és iszaphasznosító központ kiépítése” – 
adott tájékoztatást Nyiri Tibor, Szerencs polgármestere. 
Az említett fejlesztéseken túl továbbá elvégzik: 
• Legyesbénye szennyvízbekötését; 
• a bekecsi szennyvíz-végátemelő kapacitásbővítését; 
• a szerencsi Vári-telep szennyvízcsatornázását; 
• a szerencsi Malom-tanya szennyvízcsatornázását; 
• a szerencsi Alsópincesor utca szennyvízcsatornázását; 
• növelik a már említett szerencsi szennyvíz-végátemelő kapacitását; 
• bővítik Mád szennyvíz-nyomóvezetékének kapacitását; 
• automatizálják Rátka szennyvízátemelőjét; 
• elvégzik Szerencsen a Bekecsi utca és a Rákóczi utca szennyvízcsator-

náinak rekonstrukcióját, mely során 198 házi átemelőt cserélnek ki. 
A Rákóczi úton történő kb. 2,5 kilométer hosszúságú, még az 1960-as 
években épült szennyvízcsatorna korszerűsítése feltárás nélküli un. cső-
béleléses vagy más néven no-dig technológiával, szakaszosan 300 mé-
terenként kerül elvégzésre. Bodnár Csaba építésvezető érdeklődésünkre 
elmondta ennek az a lényege, hogy a teljes vezetékszakasz kiásása he-
lyett mindössze néhány indítógödörre van szükség az új vezeték behú-
zásához. Ezáltal lényegesen rövidebb időt vesz igénybe a felújítás és sok-
kal hamarabb visszaadható a munkaterület a forgalomnak – mondta az 
építésvezető. Hozzátette, a lakosság semmiféle szolgáltatáskiesést nem 
fog tapasztalni, majd hangsúlyozta, hogy az autósok forgalom- és sebes-
ségkorlátozásra, útszűkületre és ideiglenes parkolási tilalomra számít-
hatnak.  
Az összességében 12 milliárd forintos korszerűsítés hozzájárul környeze-
tünk védelméhez, a szennyezés kockázatának a mérsékléséhez, ami ja-
vítja a közegészséget. Az új hálózat lehetővé teszi a rendszer állapotának 
nyomon követését és a problémák gyors diagnosztizálását. Ez hatéko-
nyabbá teszi a működést, csökkenti a karbantartási költségeket és mini-
malizálja az üzemzavarokat. A fejlesztés magában foglalja az infrastruk-
túra bővítését és a jövőbeli kapacitás megteremtését.

Szennyvízvezeték-rekonstrukciós munkák kezdődtek a 
Rákóczi úton. Szerencs Város Önkormányzata a geszto-
ra a „Szerencs központú agglomeráció szennyvízelve-
zetése és tisztítása „elnevezésű projektnek, melynek 
megvalósítása az Európai Unió támogatásával és hazai 
pénzügyi források bevonásával konzorciumi formában 
történik.

KORSZERŰSÍTIK A SZENNYVÍZHÁLÓZATOT

Munkálatok a Rákóczi úton.

Az elmúlt hetekben a Szerencsi Városüzemeltető Non-profit Kft. dolgozói 
elvégezték az újra nyitáshoz szükséges karbantartási munkákat és mara-
déktalanul eleget tettek azoknak a hatósági előírásoknak, amelyek elen-
gedhetetlen feltételei a létesítmény üzemeltetésének. Ez utóbbiak körébe 
tartozik a medence vizének a bevizsgáltatása, ami minden paraméterében 
megfelel a szigorú előírásoknak. Miután csütörtökön ez a dokumentum 
is megérkezett az üzemeltetőhöz, így késlekedés nélkül várja a vendégeit 
a wellnessház, naponta 12-21 óra között. 
„Tudom, hogy sokan várták már ezt a bejelentést és köszönöm azoknak, 
akik az elmúlt hónapok elszabadult energiaárai miatt tudomásul vették a 
kényszerű korlátozásokat. Mivel nem rendelkezünk termálvízzel, így a me-
dencék feltöltéséhez ivóvizet használunk, amit melegítenünk kell, így a 
költségek szinte már megfizethetetlenek. Bízom abban, hogy az igény 
után sokan látogatnak majd el a nyári forró napokon a Szerencsi & Fürdő 
és Wellnesházba – mert ahogyan korábban is írtam – annak minél jobb 

kihasználtsága nagymértékben hozzájárul a létesítmény további műkö-
déséhez. Jó pihenést, kellemes kikapcsolódást kívánok Szerencs és Ond 
valamennyi lakójának!” – írta közösségi odalán Nyiri Tibor polgármester.

Szerencs Város Önkormányzata az idei esztendőre bizto-
sított költségvetési támogatásából megteremtette a 
pénzügyi fedezetet ahhoz, hogy az elkövetkezendő hó-
napokban ismét igénybe vehetők legyenek a Szerencsi 
Fürdő & Wellnessház szolgáltatásai – jelentette be június 
23-án közösségi oldalán Nyiri Tibor polgármester.

KINYITOTT A SZERENCSI FÜRDŐ & WELLNESSHÁZ

Újra várja vendégeit a Szerencsi Fürdő & Wellnessház.
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Ballagás a Bolyaiban 
A szerencsi Bolyai János Katolikus Általános 
Iskolában a végzős diákok dalokat énekelve, 
vállukon tarisznyával vonultak be a Kulcsár 
Anita Sportcsarnokba az utolsó közös ese-
ményre, hogy elköszönjenek tanáraiktól, osz-
tálytársaiktól az alma matertől. Az ünnepi ese-
ményen az iskola zászlójának az átadása és az 
emlékszalagok felkötése következett, majd a 
ballagó nyolcadik osztályosok nevében Szabó 
Lili búcsúzott. A végzősöknek a ballagás je-
lentheti a visszatekintés lehetőségét, a szám-
adást az elmúlt nyolc évről, egy régi szeptem-
beri iskolakezdéstől a mai napig – hangzott el 
a beszédben, majd felidézete az elmúlt éveket, 
ahol voltak közös élmények, sikerek, kudarcok, 
miközben egymásra figyelő közösségé ková-
csolódtak. A műsor után, Szarvas Péter római 
katolikus plébános beszédében kitartást, erős 
hitet és boldog életet kívánt a végzősöknek. 
„Nem tudhatjuk, hogy mit hoz a jövő. Ezért 
mindig készülnünk kell rá, amiben hinni és bíz-
ni kell, mert ezt a jövőt nem csak mi, hanem a 
minket szerető Isten is formálja. Őrizzétek 
mindazt az értéket, amit megismertetek és 
hordozzátok szívetekben azt a szeretetet, amit 
ezalatt a nyolc év alatt kaptatok” – mondta a 
plébános. 

A végzősöket, Szabóné Drozda Orsolya megbi-
zott intézményvezető bocsátotta útjára és kije-
lentette: a búcsúzók korszaka ezennel lezárult 
és új fejezet kezdődik. „Pedagógus kollégáimmal 
úgy hisszük, hogy egy védett helyről indultok a 
felnőttek világába. Erre készültük közösen. Fel-
nőttnek lenni jó, mert függetlenséggel jár, de 
egyben nehéz is. A minket körülvevő világban 
túl nagy a szabadság ami elbizonytalaníthat 
benneteket és erős az anyagi javak hajszolásá-
nak kísértése. A tantárgyi tudáson túl, ez az is-
kola még egy nagyon fontos dolgot adott nek-
tek: a hit ajándékát, mely életetek alapja, irány-
tűje lehet. Az évek alatt megtanultuk közösen 
az imádságokat, megéltük a szentmisék ajándé-
kait és útmutatást kaptatok lelki vezetőinktől és 
hitoktatóinktól. Részesei lehetettek egy olyan 
közösségnek, ahol Kalkuttai Szent Teréz anya 
élete és cselekedetei adják a példát” – hangsú-
lyozta a megbízott intézményvezető. 
Az iskola vezetősége 2017-ben megalapította a 
Kalkuttai Szent Teréz díjat, amit minden évben 

olyan személynek ítélnek oda, aki példaértékű 
tevékenységet végez. A kitüntetést a 2022/2023-
as tanévben Gaszperné Tilman Edina főtanácsos 
kapta. A Kiss Attila Alapítvány díját Hajdu La-
risszának ítélték oda jó tanulmányi eredményért. 

Érseki kitüntetésben részesült Szabó Lili kima-
gasló tanulmányi eredményeiért és hitéleti tevé-
kenységéért. A Kalkuttai Szent Teréz tiszteletére 
alapított Goncsa Lánca díjat Tóth Zsófia kapta 
példamutató magatartásáért. A Kulcsár Anita 
díjat kimagasló sportteljesítményéért Takács An-
na Janka érdemelte. A további elismerések át-
adását követően a végzős diákok az intézmény 
aulájába vonultak, ahol megkoszorúzták Bolyai 
János emléktábláját. 
 

Bolyai János Katolikus Általános 
Iskolában idén ballagó diákok 

névsora: 
8.A (osztályfőnök: Szabó Miklós) 
Osztály névsor: Ajtai Mátyás, Balázs Norbert, 
Boreczky Gergő Tamás, Gergely Botond, Ger-
gely Csanád István, Gergely Krisztián, Homoki 
Emília, Hranek Bence Rajmund, Lefler Máté, 
Lenke Regina Szabina, Lukács Léna, Mészáros 
Attila, Ónodi Henrietta, Palágyi Fédra Mónika, 
Papp Csenge Kinga, Serfőző Rajmund Anton, 

Sinka Laura, Takács Anna Janka, Tokaji Gellért, 
Tóth Tamás, Tóth Zsófia, Ujj Iván István. 
 
8.B (osztályfőnök: Horváth Gábor) 
Osztály névsor: Bertalan Petra, Cziperle Dóra, 
Dankó Kevin, Hajdú Larissza Blanka, Horváth 
Balázs Péter, Kerekes Liliána, Király Keve, Kocsis 
Milán, Laczkó Letícia Szonja, Lakatos Milán, Le-
hóczki Tamás Kevin, Mikó Fanni, Póta Vilmos, 
Ruszó Angelika Stella, Setét Ramóna Tünde, 
Stelea Mihai Cristian, Szabó Lili, Tiszavári Balázs, 
Trikó Lili, Vadas Marcell. 
 

Ballagás a Rákócziban 
A Rákóczi Zsigmond Református Két Tanítási 
Nyelvű Általános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola végzősei szintén június 17-én vettek bú-
csút szeretett iskolájuktól, tanáraiktól. Az ünne-
pi eseményen az iskola zászlójának az átadása 
és az emlékszalagok felkötése következett, 
majd a ballagó nyolcadik osztályosok nevében 
Juhász Janka búcsúzott. „Volt, aki a kezdetektől 
és volt, aki az évek folyamán kapcsolódott be 
az osztályközösségekbe, de most mindannyian 
itt vagyunk. Együtt ballagunk és együtt emlé-
kezünk. Az ottalvós kirándulásokon elkövetett 
csínytevésekre, az első diákszerelemre, a téli 
korcsolyázásokra, a nyári táborokra, az osztály-
bulikra, a farsangokra, a mozizásokra a kará-
csonyi ajándékozásokra. Külön köszönetet sze-
retnék mondani az alsós osztályfőnököknek, hi-
szen ők indítottak el ezen a hosszú úton”  
– mondta beszédében Juhász Janka.  

folytatás az 5. oldalon 

Ballagás a Bolyaiban.

A HIT AZ ÉLET ALAPJA ÉS IRÁNYTŰJE
Szerencs mindkét általános iskolájában június 17-én tartották a ballagási ünnepséget.

„A tantárgyi tudáson túl, ez az iskola még egy na-
gyon fontos dolgot adott nektek: a hit ajándékát, 
mely életetek alapja, iránytűje lehet.”



A szavalatok és műsort követően Ráczné Váradi 
Éva, az intézmény igazgatója arra hívta fel  
a ballagók figyelmét, hogy soha ne felejtsék el 
iskolájukat, emlékezetükben sokszor idézzék fel 
az együtt eltöltött boldog éveket. „Az életben 
öt irányban kell nézned. Előre, hogy mindig tudd 
merre haladsz. Hátra, hogy soha ne feledd el 
honnan jöttél. Lefelé, hogy soha ne taposs el 
senkit. Oldalra, hogy mindig lásd kik azok akik 
veled vannak. Végezetül fölfelé, szem előtt tart-
va, hogy mindig van aki vigyáz rád” – mondta 
a diákoknak az igazgató. Balázs Pál református 
lelkész is elbúcsúzott a tanulóktól. „Van egy na-
gyon szép ifjúsági ének ami így hangzik: Maradj 

mindig velünk, ha útra kelünk, őrizd életünk 
minden nap, minden nap! Ezt kívánom nektek 
kedves ballagó diákok” – mondta a lelkipásztor, 
majd Isten áldását kérte a ballagókra. 
A Rákóczi Emlékplakettet Juhász Janka vehe-
tett át, aki nyolc éven keresztül kitűnő tanuló 
volt és a közösségi munkában is kiemelkedő-
en teljesített. A Kiss Attila Alapítvány díjat 
Szepesi Rékának ítélték oda kimagasló tanul-
mányaiért. A Református Talentum Díjat az 

idén Pintye Ákos Bulcsú kapta, a gyülekezet-
ben végzett példaértékű munkájáért. Az év 
Művészeti Tanulója elismerést Erdélyi Zoé Eri-
ka és Osztás Csenge Viktória kapta. A Szeren-
csi Mezőgazdasági Zrt. díját Fehér Marcell ve-
hette át jó tanulmányaiért. A Kulcsár Anita jó 
tanuló és sportoló díjat Gégény Anna és Ta-
kács Margaréta. A további díjak átadása után 
a ballagó diákok utoljára közösen megkerül-
ték az iskolát.

Szerencsi Rákóczi Zsigmond  
Református Két Tanítási Nyelvű 

Általános Iskola és Alapfokú  
Művészeti Iskolában  

idén ballagó diákok névsora: 
8.A (osztályfőnök: Gécziné Szentmarjai 
Helga) 
Osztály névsor: Beregi Luca, Bodó Tamás 
László, Czimbalmos Máté, Csorba Alexandra, 
Emmert Angelina, Galgóczi Alíz, Gégény Anna 
Léna, Kosárkó Loránd, Lucskai Dóra, Nagy Réka, 
Nagy Veronika, Oláh Tamás, Pásztor Patrik, Smál 
Szabolcs, Stahovics Bence. 
 
8.B (osztályfőnök: Fábián Ottóné) 
Osztály névsor: Erdélyi Zoé Erika, Gergely-Szó-

ráth Ákos, Gulyás Martina, Halász Bence, Juhász 
Janka, Kőrösi Patrik, Krappai Áron, Lapis Hanna, 
Majercsák László, Majoros Máté, Muhi Csaba 
István, Oláh Lea, Osvay Gréta, Osztás Csenge 
Viktória, Szántó Máté, Szepesi Réka, Takács 
Margaréta, Tamás Fruzsina. 
 
8.C (osztályfőnök: Géczi Frigyesné) 
Osztály névsor: Birk Balázs Attila, Burai Meny-
hért, Dusek Laura, Fehér Marcell, Horváth-An-
gyal Panna, Huszin Mercédesz, Kálmán Gréta, 
Katlan Dóra Anikó, Kecskés Hanna, Kozák Tí-
mea, Madarasi István Marcell, Majoros Blanka, 
Panyik Levente, Pintye Ákos Bulcsú, Sánta Gré-
ta, Sárossi Zoltán, Sorosánczki Sára Csenge, Tar 
Rebeka Anna.
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A ballagóknak Nyiri Tibor polgármester 
is gratulált. „Életetekben és tanulmá-
nyaitokban elérkeztetek egy fontos 
mérföldkőhöz, az általános iskolai ta-
nulmányaitok végéhez. Ez egy olyan pil-
lanat, ami büszkeséggel és örömmel 
tölt el benneteket, családotokat, iskolá-
tok pedagógusait és dolgozóit, vala-
mint a tágabb közösséget, városunk la-
kóit. Az elmúlt években szorgalmasan 
dolgoztatok, tanultatok és fejlődtetek. 
Mindennapjaitokat átszőtte a tudás, a 
barátság és a kalandok izgalma. Kicsit 
már régebben volt, amikor beléptetek 
az általános iskola kapuján, de rohan az 
idő és eljött a pillanat, hogy most be-
zárjátok magatok mögött, elindultok az 
új lehetőségek, kihívások felé” – írta 
közösségi oldalán a polgármester. 
Hozzátette, az iskolai évek alatt olyan 
tudást és készségeket szereztetek, 
amelyek elkísérnek titeket az egész 
életetek során. Ez az időszak arra taní-
tott benneteket, hogy kitartóak legye-
tek, hogy higgyetek önmagatokban, és 
hogy soha ne féljetek kihívásokkal 
szembenézni. A barátságok, amelyeket 
ezen évek alatt szereztetek különlege-
sek és értékesek, ezek a kapcsolatok 
tartósak és megmaradnak a jövőben – 
tette hozzá Nyiri Tibor. 
„Az előtettek álló úton haladjatok előre, 
legyetek bátrak, váltsátok valóra az ál-
maitokat! A világ tele van lehetőségek-
kel és kalandokkal, legyetek kitartóak 
és lelkesek, mert én hiszem, hogy ben-
netek ott rejlik az erő, a tehetség és a 
tudás iránt vágy, ami biztosítéka boldo-
gulásotoknak. Gratulálok nektek és szü-
leiteknek a ballagásotokhoz, sok sikert 
kívánok nektek a jövőtök építésében” 
– hangsúlyozta a városvezető.

Ünnepély a Rákócziban.

KEDVES BALLAGÓ 
DIÁKOK!

„Az életben öt irányban kell nézned. Előre, hogy 
mindig tudd merre haladsz. Hátra, hogy soha ne 
feledd el honnan jöttél. Lefelé, hogy soha ne taposs 
el senkit. Oldalra, hogy mindig lásd kik azok akik 
veled vannak. Végezetül fölfelé, szem előtt tartva, 
hogy mindig van aki vigyáz rád”
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A rendelőintézet emeleti könyvtárszobájában megtartott ünnepségen 
Bobkó Géza igazgató főorvos - aki kollégáját a címre felterjesztette – 
méltatta Bazsa Geyza életúját. Elhangzott, hogy 1938-ban született, or-
vosdiplomáját 1963-ban vette át a Debreceni Orvostudományi Egyete-
men. Ekkortól kezdve folyamatosan a miskolci megyei kórház ortopéd-
sebészeti osztályán dolgozott több mint 45 éven keresztül. Gyermek- és 
felnőtt ortopéd sebészetben, reumatológiában, mozgásszervi rehabilitá-
cióban és fizikoterápiában széles szakmai tapasztalatokat szerzett. Immár 
nyugdíjasként a rendelőintézetben várja a pácienseket, akik szeretik, kol-
légái tisztelik nem csupán a szakmai tudása, hanem az empatikus hoz-
záállása miatt. Négy évtizedes munkája után 2003-ban Miniszteri Dicséret 
kitüntetést kapott, majd 10 évvel később 2013-ban átvehette az Arany 
Diplomáját. 

A főorvos úr június 20-i köszöntésén elmondta, hogy meghatódott és 
visszatekintve a pályájára mindennel elégedett. „Ha újjászületnék akkor 
is ezt a szép orvosi szakmát választanám. Örülök, hogy ilyen remek kol-
légáim vannak. Mindent köszönök” – mondta az eseményen az életmű-
díjas Bazsa Geyza ortopéd főorvos.

A Magyar Orvosi Kamara Borsod-Abaúj-Zemplén Várme-
gyei Területi Elnökségének a döntése értelmében Életmű 
díjjal jutalmazták dr. Bazsa Geyza ortopéd főorvosnak a 
szakmai munkáját, aki a szerencsi rendelőintézet szakor-
vosa. A rangos elismerést június 21-én vette át a kitün-
tettet Miskolcon és köszöntötték a Szántó J. Endre Egye-
sített Szociális és Egészségügyi Intézet dolgozói.

ÉLETMŰDÍJ AZ ORTOPÉD FŐORVOSNAK

Dr. Bazsa Geyza jobbra meghatódva fogadva a díjat.

A megnyitón Nagy Csaba tárogatóművész, a Rákóczi Tárogató Egyesület 
alapító elnöke köszöntötte a megjelenteket. Beszédében örömének adott 
hangot, hogy a rendezvényre a határon túlról, sőt még Ausztráliából is 
érkeztek a hangszer művelői. Külön köszönetet mondott Szerencs Város 
Önkormányzatának, hogy évről évre helyszínt biztosít a három napos 
eseménynek. 
Koncz Zsófia miniszterhelyettes, a térség országgyűlési képviselője be-
szédében elmondta, fontosnak tartja a magyarság összetartását és a kö-
vetkező generáció kulturális fejlesztését. Kiemelte, hogy a fúvós hangszer 
nem véletlenül lett 2015-ben Hungarikum hiszen, ha megszólal pontosan 
ki tudja fejezni a magyarság lelkét, azt amit éppen érzünk. Hozzátette, 
büszkék vagyunk a történelmünkre, mi egy erős nemzet vagyunk és a 
tárogató képes arra, hogy ezt képviselje – hangsúlyozta Koncz Zsófia. 
Nyiri Tibor, Szerencs város polgármestere Szerencs Város Önkormányzata 
nevében üdvözölte a megjelentek, majd a megnyitót követően lapunk 

kérdésére válaszolva elmondta, hogy köszönettel tartozunk mindazok-
nak, akik korábban tettek azért, hogy a tárogatósok évente a városunk-
ban találkozzanak. „Örömmel tölt el, hogy a Kárpát-medencének egy 
olyan hangszerét őrzünk, amire büszkék lehetünk, amit mindenki el tud 
fogadni zenei ízléstől függetlenül” – mondta a városvezető. Hozzátette, 
fontosnak tartja, hogy a fiatalabb generáció is megismerje a tárogatót. 
„Fontos, hogy ők is úgy gondolják, hogy ezt a hangszert meg kell őriz-
nünk, hiszen a tárogató az összetartozás és a magyarság egyik nagy jel-
képe” – nyomatékosította a polgármester. Nyiri Tibor szerint minden le-
hetőséget meg kell ragadni és támogatni kell, ami a magyar kultúrát ápol-
ja, s ha ezzel még Szerencs jó hírét is öregbítjük, annak duplán lehet örül-
ni – nyilatkozta a polgármester. 
A beszédeket követően a megjelentek szakmai előadások keretein belül 
osztották meg egymás tapasztalatait, majd az este hangversennyel lepték 
meg a szerencsieket, amelyen főként klasszikusokat adott elő a Gregus 
Tárogató Kvartett és Kiss Gy. László Liszt Ferenc-díjas művész. A három 
napos rendezvény alatt a tárogatósok felkeresték a térség több történelmi 
nevezetességét is, hogy az ott élőknek szintén elvigyék a hangszer vará-
zsát. A 26. Országos Tárogató Találkozó június 25-én zárta kapuit.

Újra a szerencsi Rákóczi-várban találkoztak a különleges 
történelmi hangszer, a tárogató mesterei június 23-25. 
között.

XXVI. ORSZÁGOS TÁROGATÓS TALÁLKOZÓ

Nyiri Tibor polgármester (balra) köszönti a tárogatós művészeket.

A Gregus Tárogató Kvartett koncertje.



Az eseményt megnyitó beszédében Bobkó Géza 
alpolgármester elmondta, hogy a Jóisten a ke-
gyeibe fogadott minket, hiszen az időjárási felté-
telek rendkívül kedvezőek, majd a lánglovagokat 
méltatta. „Az egész magyar lakosság nevében el-
mondhatom, hogy a tűzoltók munkáját rendkívül 
tiszteljük, hiszen baj esetén rájuk mindig lehet 
számítani. Munkájukért az egész társadalom há-
lás lehet, hiszen az emberi életen kívül anyagi, va-
gyoni értékekért is küzdenek. A tűzeseteken kívül 
jelen vannak természeti katasztrófáknál és köz-
lekedési baleseteknél is. Ilyen felelősségteljes hi-
vatás nagyon kevés van. Köszönjük a munkájukat 
és odaadásukat – mondta beszédében az alpol-
gármester. 
Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, a Magyar Tűzoltó 
Szövetség elnöke hangsúlyozta, a szerencsi Rá-
kóczi-vár tökéletes helyszín erre a rendezvényre, 
amely remek példa az együttműködésre, hiszen 
a tűzoltókon túl különböző rendvédelmi szerve-
zetek (katonaság, rendőrség, mentőszolgálat, 
polgárőrség) is jelen vannak az eseményen.  
Macz János Zsolt tű. ezredes a Borsod-Abaúj-
Zemplén Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazga-
tóság igazgatója beszédében kitért arra, hogy sok 
főzőversenyen, családi napon és megméretteté-
sen volt már, de olyanon mint a szerencsi még 
nem. Ezen az eseményen minden együtt van, és 
reméli, hogy ebből hagyomány lesz.  
Varga András tű. alezredes a Magyar Tűzoltó Szö-
vetség Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei elnöke 
érdeklődésünkre elmondta, hogy a szervezést 
már hónapokkal korábban megkezdték a társ-

szervezetekkel együtt. „Igyekeztünk a lakosság 
számára hasznos információkat átadni. Hivatásun-
kat meg kell ismertetni a fiatalokkal, a lakosság-
gal, hiszen ha kellő információval látjuk el őket, a 
mi munkák is kevesebb lehet, gondolok itt a meg-
előzésekre. Az utánpótlás nevelés is fontos, ezért 
iskolába járunk előadásokat tartani, tűzoltó-sport-
ot oktatunk, ezekkel a tevékenységekkel kívánjuk 
elősegíteni azt, hogy az önkéntes és a hivatásos 
tűzoltók utánpótlása hosszútávon biztosítható le-
gyen – hangsúlyozta Varga András. 
A Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Tűzoltó Szö-
vetség nevében Varga András tűzoltó alezredes, 
a szövetség elnöke Szent Flórián szobrot adomá-
nyozott a tűzvédelem érdekében hosszú időn át 
végzett, magas színvonalon végzett munkájának 
elismeréseként Macz János Zsolt tűzoltó ezredes-
nek, a Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Ka-
tasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatójának; Hor-
váth Károlynak, a Szomolyai Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület tagjának; Mező Tibornak, a FER Tűzol-
tóság szolgálatvezető-helyettesének és Lesovics 

József-nek, a Zemplén 
Mentőszervezet és Ön-
kéntes Tűzoltó, Telepü-
lésszépítő, Környezet-
védő, Foglalkoztatást 
Elősegítő Hagyomá-
nyőrző Egyesület elnö-
kének. Főparancsnoki 
díszsisak elismerésben 
részesült Gulácsi Lajos 
nyugállományú tűzoltó 
ezredes, a tűzoltó szö-
vetség korábbi elnöke.  
A szakmai nap egyik 
leglátványosabb ese-
ménye az Országos Kis-
motorfecskendő-szere-
lő Bajnokság első for-

dulója volt, amit Szerencsen tartottak. A megmé-
rettetés célja, hogy az ország tűzvédelmét alkotó 
szervezetek csapatai versenyszerű keretek között 
mérhessék össze felkészültségüket egy olyan ver-
senyszámban, melynek hagyományai a hivatásos-
, az önkéntes- és létesítményi tűzoltóságok, to-
vábbá az önkéntes tűzoltó egyesületek tekinte-
tében is azonosak. Az egész napos eseményen 
számos kísérő program volt: műsort adott a Me-
gyaszói Fúvós Zenekar, volt főzőverseny, honvéd-
ségi bemutató, kézműves foglalkozás, habparty 
és ugrálóvár. Nagy sikert aratott Trafi, a Baráthegyi 
Kutyaiskola vakvezető kutyája és Hope, a 6 éves 
németjuhász a Spider Mentőcsoport tagja. 
 
A főzőverseny végeredménye: 
1. hely FER Tűzoltóság. 2. hely Borsodbótai Ön-
kéntes Tűzoltó-, Településszépítő-, Környezetvé-
dő- és Foglalkoztatást Elősegítő Egyesület. 3. hely 
Bolyai János Katolikus Általános Iskola főzőcsa-
pata. Különdíj: Sátoraljaújhelyi Dohánygyár Ön-
kéntes Tűzoltó Egyesület
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A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Tűz-
oltó Szövetség, Szerencs Város Önkor-
mányzata, valamint Szerencsi Művelő-
dési Központ és Könyvtár közös szer-
vezésében Tűzoltó Szakmai és Családi 
Napot rendeztek május 27-én a sze-
rencsi Rákóczi-várban.

Habparti is volt a gyerekek legnagyobb örömére.

A tűzoltóautók iránt is nagy volt az érdeklődés.

Látványos volt a kismotorfecskendő-szerelő 
bajnokság.

TŰZOLTÓ-, CSALÁDI-, ÉS GYERMEKNAP



► Hol született és milyen iskolákba járt? 
Szerencsen születtem 1949. július 7-én, a csalá-
dom második gyermekeként. Édesapám aszta-
los volt a szerencsi csokoládégyárban, édes-
anyám szintén az üzemben dolgozott, mint se-
gédmunkás. Nehéz gyermekkorom volt, ötödik 
osztályos voltam, amikor meghalt az édesapám, 
így anyukám és a nagymamám nevelt fel. Sze-
gények voltunk, de ennek ellenére boldog ifjú-
korom volt. A barátaimmal sokszor fürödtünk a 
patakban, a réten sötétedésig fociztunk, mindig 
kerestük mikor és hogyan tudunk játszani, spor-
tolni. Télen egyfolytában csak szánkóztunk, hó-
golyó csatáztunk. Akkoriban még volt hó nem 
úgy, mint manapság… 
 
► Minek készült ifjú korában? 
Édesapám asztalos volt, nagyapám asztalos 
mester, eleinte én is ezt a szakmát szerettem 
volna kitanulni. Apukám halála után, Juhász Ist-
ván mindenki „Pista bácsija”, a fagylaltos, aki az 
én keresztapám volt, azt mondta: „Ugye nem 
akarsz folyton kint a hidegben dolgozni? Menj 
el a gyárba, ott mindig melegben leszel, ráadá-
sul nassolni is tudsz majd. A faforgácsot nem le-
het megenni.” Megfogadtam a tanácsát és 
1963-ban Budapestre mentem édességipari 
szakmunkás képzésre, amit három évvel később 
1966-ben sikeresen befejeztem. 
 
► Hogyan került kapcsolatba a szerencsi 
csokoládégyárral? 
Rögtön a középiskola után, 1967-ben már ott 
dolgoztam. Kéner Imre volt ekkor a gyárigazga-
tó, aki maga is cukrász volt, sőt a szakmáját te-
kintve az ország egyik legjobb szakemberének 

számított. Fontosnak tartom megemlíteni, mert 
minden munkafolyamatot jól ismert, és ezt tő-
lünk újoncoktól is megkövetelte. Ez a gyakorlat-
ban azt jelentette, hogy a gyártás minden mun-
kafolyamatánál legalább két hetet kellett tölte-
nünk. Ez remek ötlet volt, mert megismerhettem 
a teljes munkafolyamatot, a pörköléstől kezdve, 
a formázáson át a késztermékekig. Ennek kö-
szönhetően, ha valaki betegszabadságra ment, 
könnyedén tudtuk helyettesíteni, mert ismertük 
egymás feladatát. Kéner Imre idejében még a 
minőség számított. A későbbiek folyamán ami-
kor felfuttatták a termelést, akkor már a meny-
nyiség kezdett a minőség rovására menni. 
 
► Milyen beosztásban és milyen területen 
dolgozott? 
Nagyon sok helyen megfordultam. Legelőször a 
pörkölésnél kezdtem, ahol nem csak kakaóba-
bot, hanem mogyorót és kávét is pirítottunk. 
Utóbbit csak az úgynevezett pörkölő mester csi-
nálhatta, mert az magas szintű szaktudást igé-
nyelt. Ezt követően a melangert (a pörkölt ka-
kaóbab apró darabjainak az úgynevezett nibs-
nek, sűrű folyadékká aprítására használt gép) 
kezeltem, később pedig a konsolást végeztem, 
amely lényegében a pormassza és a kakaóvaj 
préselését jelentette. Ezen kívül voltam még a 
csokoládé formázónál, a karamella és a drazsé-
osztályon is. A feleségemet a gyárban ismertem 
meg, aki szintén ott dolgozott. 1973-ban már 
két gyermek boldog édesapja voltam. Ahogy 
lépkedtem felfelé a ranglétrán folyamatosan ké-
peztem magam, a hetvenes évek végén techni-
kusi végzettséget is szereztem. 
 
► Melyik beosztást szerette a legjobban? 
A konsolást és a melanger gép kezelését nagyon 
szerettem. A többi berendezést is kedveltem, de 
nekem ez a kettő ment a legjobban. A nyolcva-
nas évek elején átkerültem a raktárba, mert az 
akkori műszakvezető éppen GYES-re ment. A 
munkám abból állt, hogy a gyárba beérkező 
alapanyagokat átvegyem. Mivel folyamatosan 
képeztem magam, a nyolcvanas évek közepén 
elvégeztem Nyíregyházán egy raktárgazdálko-
dási képzést is. A sikeres vizsga után felajánlot-
ták nekem a szállítmányozási osztály vezetését, 
amit elfogadtam. Az én feladatom volt megszer-

vezni és lebonyolítani az összes szállítási felada-
tot. Remek csapat volt, nem csak az én részle-
gemen, hanem összességében. Jó volt a gyár-
ban dolgozni, mindenki ismerte a másikat, pör-
gött az élet. A cég számtalan szórakozási lehe-
tőséget kínált. Országszerte sok üdülő volt, 
számtalan klub létezett, köztük egy lövészeti, 
aminek én is tagja voltam, később pedig a ve-
zetőjévé váltam. Versenyekre jártunk, öregbítet-
tük a település és a gyár hírnevét. Remek évek 
voltak ezek, aztán sajnos a dolgok rosszra for-
dultak. 
 
► Mit ért ezalatt? 
A csokoládégyárat 1991-ben megvásárolta a 
Nestlé, amit nagy elbocsájtási hullám követett. 
Aki ott maradt, mint én is, annak meg egyre 
több lett a munka. A szállítási feladatok mellett 
én voltam a felelős az összes gépkocsiért, a so-
főrökért és a hulladék értékesítéséért is. Ezt még 
kibírtam valahogy, hogy a munkaköri leírásom 
szépen apránként folyamatosan bővült, de azt 
már nehezen viseltem el, hogy nekem kellett 
családok sorsáról dönteni. Ki képes arra, hogy 
két barát közül válasszon? Végül mérlegeltem 
és azokat az embereket tartottam meg, ahol 
több gyermek volt a családban. Az idősebbeket 
pedig próbáltam előnyugdíjba küldeni. Ez volt a 
legtöbb, amit tehettem értük. Nem szerettem 
ezt az időszakot. Olyannyira nem, hogy volt, 
amikor az idegesség miatt három napon keresz-
tül nem tudtam aludni. Annyira megviselt, hogy 
képtelen voltam akárcsak egy percre is lepihen-
ni. Korábban több mint húsz országba exportál-
tunk édességet, ez hatalmas piacot jelentett. 
Büszke voltam magamra, a kollégáimra és arra 
is, hogy szerencsi vagyok. A Nestlé beköszönté-
vel ez megváltozott. A szívem szakadt meg ami-
kor átszervezték, elvitték innen a híres szerencsi 
édességek gyártását. 
 
► Mikor ment nyugdíjba? 
A Nestlé-időszak beköszöntével sok lett a 
stressz, elszállt a vérnyomásom és megszapo-
rodtak az egészségügyi problémáim, pedig én 
egy sportos, erős testalkatú nyugodt ember vol-
tam. Végül 2006-ban, 57 évesen előnyugdíjba 
sikerült eljönnöm, igencsak vegyes érzelmekkel. 

folytatás a 9. oldalon. 

Ahogy olvasóink már megszokhatták folytatódik a száz éves szerencsi cso-
koládégyártáshoz kapcsolódó interjúsorozatunk, hiszen a város újkori tör-
ténelme szorosan összekapcsolódik a gyárainak történetével. Sikereik fel-
lendítették a térség gazdasági és szellemi életét, hozzájárultak a régió ipari 
kultúrájának meghonosodásához. A portré-interjú rovatban idén januártól 
a centenárium jegyében olyan embereket ismertetünk meg az olvasóval, akik 
fontos szerepet töltöttek be az üzemben, és szakmai tudásuk hozzájárult a 
gyár sikeréhez. A mostani lapszámban Csáky István, a gyár egykori raktár 
és szállítmányozási vezetőjét kérdeztük, aki közel 40 évig dolgozott ott.
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folytatás a 8. oldalról. 
► Az évek során rengeteg relikviát halmo-
zott fel, amit most a Zempléni Múzeumnak 
adományozott. Mik voltak ezek és hogyan 
jutott hozzájuk? 
Főként fotók, termékalbumok, különböző leve-
lek és tárgyak alkották a gyűjteményt, amiket 
az idők során nekem ajándékoztak. Amikor 
még ott dolgoztam 16 dossziéhoz úgy jutottam 
hozzá, hogy az irattáros szólt nekem, hogy más-

napra intézzek szállítást a hulladékudvarba. 
Szóltam a srácoknak akik báláztak és pakoltak, 
hogy ha olyan anyagot találnak, amit érdemes 
megmenteni, megőrizni az utókornak, azt te-
gyék félre nekem. Vicces történet mert eleinte 
még kétszáz forintba került ez-az, ahogy egyre 
többen tudták meg, úgy ment fel az ára négy-
száz forintra. Ezeket a dossziékat most a száz 
éves évforduló alkalmából ajándékoztam a 
Zempléni Múzeumnak. Ha csak egy kis darabját 

meg tudtam ezzel menteni a régi csokoládé-
gyárnak már megérte a ráfordított pénzt és az 
erőfeszítést. 
 
► Mivel tölti a szabadidejét? 
Két gyermekem született és öt unokám van, 
akikkel rendszeresen tartom a kapcsolatot. Fe-
leségemnek segítek a házkörüli teendőkben, na-
gyon szeretek sportolni főként az asztaliteniszt, 
amit rendszeresen gyakorlok.
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Nyiri Tibor, Szerencs város polgármestere beszédében a városhoz szer-
vesen kapcsolódó két gyár jelentőségét rövid időutazás keretében idéz-
te fel: mennyire mély nyomokat hagyott a város életében az aranykor, 
később a megszüntetés Damoklész kardja, majd egy világcég megje-
lenése, amely lehetőséget biztosított egy gazdasági korszellemhez kap-
csolódva a folytatáshoz. Ám talán mindennél fontosabb, hogy Szeren-
cset, annak ismertségét a csokoládénak köszönheti. Ez egy olyan ter-
mék, amit korosztálytól függetlenül szinte mindenki szeret. Hozzátette, 
napjainkban nagyon sokat kell küzdeni azért, hogy fennmaradjon egy 
üzem. Ezt talán sokan tudják is a régióban. Az, hogy a szerencsi cso-
koládégyár megélt több mint száz évet egy fantasztikus dolog. „Kívá-
nom magunknak, Szerencsnek, hogy majd a 150 és a 200 éves évfor-
dulót is éljük meg” – mondta a városvezető. Hangsúlyozta, ezért ne-
künk közösen kell dolgozni, amiben benne vannak a vezetők, képvise-
lők és azok a helyi emberek is, akiknek szíve a csokoládéért és a cso-
koládégyártásért dobog. 
Koncz Zsófia országgyűlési képviselő, miniszterhelyettes a 100 éves 
csokoládégyártás mellett kiemelte a szintén 100 éves Szerencsi Férfi-
kórust is, amely zászlóshajó a helyi büszkeségek tárházában, majd így 
folytatta: „Szerencsről mindenkinek a csokoládé jut eszébe. És ez így 
van rendjén, ez így helyes, emiatt hálásak lehetünk” – mondta a kép-
viselő. Hozzátette: voltak nehéz évek a gyártásban, nehéz döntések, 
de mindig voltak olyan emberek, akik nem adták fel, akik példát mu-
tattak. Takács István, a Szerencsi Bonbon Kft. alapító ügyvezetője a 
nehéz pillanatban sem adta fel, kezébe vette a csokoládégyártás jövő-

jét, folytatta a hagyományokat. Hálásak lehetünk neki és mindenkinek, 
hogy Szerencsen továbbra is van termelés. 
Takács István, a Szerencsi Bonbon Kft. alapító ügyvezetője beszédében 
kifejtette, hogy amikor a Nestlé 1991-ben megvette a szerencsi üzemet 
már lehetett érzékelni, hogy azok az élőmunkát igénylő termékek, amik 
naggyá és híressé tette városunkat bizonytalan jövő elé néznek. Ezeket 
az édességeket és a gyártást meg kellett menteni, hogy továbbra is 
büszkék lehessünk rájuk. Zemplénnek két kincse van a tokaji bor és a 
szerencsi csokoládé. Hozzátette: az elmúlt évtizedekben sokan segítet-
tek – köztük a Nestlé is –, hogy ez utóbbi továbbra is így maradjon. 
A Nestlé a csokoládégyártás történetének immár egyharmadában van 
jelen – mondta Tompa Gábor, a Nestlé Hungária Kft. vállalati kommu-
nikációs és közkapcsolati igazgatója, aki így folytatta: „a Nestlé szem-
pontjából egy racionális döntés volt az, hogy a csokoládégyártást egy 
másik gyárban vonta össze. A város szempontjából érzem, hogy ez egy 
nehéz kérdés mind a mai napig, de azt gondolom, hogy a Nestlének 
az a dolga, hogy a foglalkoztatásra és adóbevételre ugyanúgy figyeljen, 
mint a hagyományokra. Az előző kettőt azt igyekszünk saját hatáskörbe 
vonni, és biztosítani a gyár jövőjét, de minden erőnkkel azon vagyunk, 
hogy a Szerencsi Bonbon Kft.-vel közösen a helyi csokoládégyártás jö-
vőjét biztosítsuk” – hangsúlyozta Tompa Gábor.  
A kiállítást a Magyar Géniusz program is támogatta, amelynek a legna-
gyobb eredménye kétségkívül az, hogy a vidék településein, kisebb és 
nagyobb városokban sorra újulnak meg a múzeumok jelentette ki Ringer 
István, a PIM Kazinczy Ferenc Múzeum igazgatója. „Készülnek új, állan-
dó és időszakos kiállítások, korszerű múzeumi tartalmak, és a legna-
gyobb eredménye mindennek az, hogy olyan bemutatók vannak szerte 
az országban, amelyek elsősorban a helyi közösségeknek szólnak, a he-
lyi identitás erősítésében játszanak szerepet. Itt a Zempléni Múzeumban 
aligha lehetett volna önazonosabb témát találni, mint a szerencsi cso-
koládégyártás története” – hangsúlyozta köszöntőjében az igazgató. 
Majoros Judit, a Zempléni Múzeum igazgatója köszönetét fejezte ki 
mindenkinek, aki felajánlásokkal segítette az intézményt. Külön kie-
melte az Á. Tóth és Barátai Produkciós Reklámügynökséget, akik a ter-
vezésben és a megvalósításában vállaltak szerepet. Az igazgató meg-
hívta a jelenlévőket és az érdeklődőket a június 24-én megrendezésre 
kerülő Múzeumok Éjszakájára, amikor tárlatvezetéssel együtt tekint-
hető meg a „Édes évek – A szerencsi csokoládégyártás száz éve” című 
kiállítás.  
Az eseményen közreműködött Czimbalmos Valéria és tanítványai, Öt-
vös Éva előadóművész, valamint a 100 éves Szerencsi Férfikórus. A be-
szédek és a műsor után a jelenlévők megtekintették a kiállítást, amin 
a gyártással kapcsolatos relikviák, tárgyak és termékek voltak látha-
tók.

A 100 éves szerencsi csokoládégyártás tiszteletére Szerencs Város Önkormányzata és a Zempléni Múzeum „Édes 
évek – A szerencsi csokoládégyártás száz éve” címmel kiállítást rendezett, melynek ünnepélyes megnyitóját június 
8-án tartották a Rákóczi-vár lovagtermében.

ÉDES ÉVEK A ZEMPLÉNI MÚZEUMBAN

A fotón balról jobbra: Nyiri Tibor, Takács István, Koncz Zsófia, Tompa 
Gábor és Ringer István a megnyitó ünnepségen.



Gajdos Csaba műemléki tanulmányából kiderül, hogy az irodaépület több 
ütemben épült. 1889-ben egy nagyjából négyzetes alaprajzú emeletes 
ház készült, az egykori Étkezővel (kantin) -a jelenlegi cukormúzeummal- 
azonos nagysággal és formálással. A főbejárati nagykapu szimmetrikus 
megjelenése visszaköszönt ennek a két épületnek a szimmetrikus elhe-
lyezkedésében is. Valamikor 1915 táján az emeletes irodaházat kibővítet-
ték két földszintes résszel az utcával párhuzamosan, majd az 1923-as 
gyárbővítéssel egy időben ezekre emeletet húztak, és a homlokzatokat 
is átalakították. Így nyerte el ez a nagyon igényes eklektikus stílusú iro-
daház száz évvel ezelőtt a ma is látható megjelenését. 
Az épület ennek a több mint ötven éven keresztül elterjed historikus-ek-
lektikus építészeti korszaknak egy magas minőségű példája. Képviseli 
azt a tudást, amit a száz évvel ezelőtti építőmesterek, mérnökök és épí-
tészek hordoztak. Az egész épületforma és a homlokzatok arányosak, a 
falfelületek függőleges és vízszintes sávokkal díszítettek (kváderezés, pi-
laszterek), az ablakok mellett díszes vakolat profilokat készítettek, me-
lyekkel az épület akár szecessziós jellegűnek is mondható (vagy talán 
már ’art nouveau’-nak). A magas lábazat kézzel faragott szerencsi tufa-
kőből van, sőt a bejárati ajtóknál ez felkúszik az ajtó szemöldökéig is, 
néhol díszesen faragott pillérfejezetekkel tarkítva. A homlokzatot több 
helyen kiálló -akár íves- épületrészek (un. rizalitok) gazdagítják, ezek biz-
tosítják, hogy a hosszú irodaház ne váljon monotonná, és jelzik a fonto-

sabb helyiségek elhelyezkedését is a belsőben. A tetőfedés a korszak jel-
lemző modern terméke, a rombuszpala volt, a bejáratok fölé üveggel fe-
dett előtetőket helyeztek, az épület körüli járdák soha el nem kopó ke-
ramit lapburkolata pedig még több helyen ma is fellelhető. A bejárati ka-
puk sokosztásos, X mintákkal kihangsúlyozott gyönyörű faszerkezetek, 
a fogantyúknál szegecselt rézlemez borítással. 
Pályázati forrásból elkezdődött az épület felújításának első üteme, mely 
a tetőfedés cseréjét, a külső ablakok állagmegóvását, és némi belső gé-
pészeti munkát és falfestést jelent. Reményt ébresztő ez a megindult fo-
lyamat, hogy Szerencs egyik legértékesebb és eredeti állapotában fenn-
maradt műemléke a következő száz évben is irodaházként tudjon életben 
maradni, és tovább hirdethesse a város és lakóinak igényességét. 

Salamin Ferenc

A Cukorgyárat Szerencsen 1889-ben építette a Magyar 
Czukoripari Rt., a közel 40 hektáros telket a Szirmay-bir-
tokból vásárolták meg, de a helyszín választásában a 
vasútvonal közelsége is szerepet játszott. Az évtizedek 
alatt folyamatosan fejlődő, bővülő gyárhoz irodaházat, 
lakásokat, étkezőt, és később művelődési épületet is 
emeltek.
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CUKORGYÁRI IRODAHÁZ

A püspök beszédében elmondta, hogy manapság már nem elég az evan-
gelizációt csak a templomban hirdetni. „Az egyháznak ki kell lépnie a 
templom falai közül, Istent mindenütt dicsérni és magasztalni kell. Ennek 
a napnak ez a fő célja, erre pedig a térségben a legjobb helyszín a sze-

rencsi Rákóczi-vár” – mondta a püspök. Hozzátette: víz nélkül nincs élet, 
és hiszik, hogy arra amit az Úr Jézus kínál: az élet vize, anélkül sincs élet. 
„Ezt szeretnénk ezen a rendezvényen továbbadni, hiszen kint a szabad-
ban olyan embereket is meg tudunk szólítani akiket egyébként a temp-
lomokban nem érünk el” – mondta érdeklődésünkre Pásztor Dániel re-
formátus püspök. Hangsúlyozta: a társadalomban létezik egy olyan el-
képzelés, hogy a református egyház egy merev, bezárkózó közösség. „Mi 
meg szeretnénk mutatni, hogy ez nem így van, nyitottak vagyunk, nem 
véletlenül rendeztünk egy családi napot, amin rengeteg fiatal van jelen, 
és ha ebben benne van az Isten megszólító ereje is az külön öröm a szá-
munkra” – húzta alá a református püspök. 
Nyiri Tibor nyitóbeszédében elmondta, hogy sok békés, keresztény lélek 
van jelen. Jelképesen építenek valamit, amire a mai világban nagy szük-
ség van. „A részemről örömmel mondtam igent a püspök úr kérésének, 
hogy a Rákóczi-várban rendezzék meg az idei eseményt. A párbeszéd, a 
folyamatos konzultáció példaértékű a Tiszáninneni Református Egyház-
kerület (TIREK) és a város önkormányzata között, az ehhez hasonló ta-
lálkozókat a jövőben is szeretnénk folytatni” – mondta a városvezető. 
Az egész napos programon köszöntőt mondott még Mészáros István re-
formátus esperes, Balázs Pál és ifj. Csomós József református lelkipász-
torok. A színpadon az Alma együttes, a KerSongs, a Szerencsi Rákóczi 
Zsigmond Református Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola diákjai és Molnár Ferenc „Caramel” Máté Péter-díjas 
magyar énekes szórakoztatta a megjelenteket. Ezen kívül tartottak még 
kézműves bemutatókat és különféle szabadtéri játékokat.

A városunkban első ízben megrendezett „H2Ő – Az élet 
vize” elnevezésű szabadtéri evangelizációs napot Pásztor 
Dániel református püspök és Nyiri Tibor polgármester 
nyitotta meg, akik június 3-án a szerencsi Rákóczi-vár 
udvarán köszöntötték a megjelenteket.

Megtelt a várudvar az evangéliumi ünnepen.

H2Ő AZ ÉLET VIZE – EVANGÉLIUM A VÁRBAN
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Az ünnep eredete egészen egy 1917-es törvényre vezethető vissza, amely 
minden községet arra kötelezett, hogy méltó emléket állítson elesett hő-
seinek. Az Országgyűlés a magyar nemzet soha el nem múló hálája jeléül, 
a ma élő és a jövő nemzedékek okulására, a hősök dicsőségére 2001-
ben nyilvánította minden esztendő májusának utolsó vasárnapját a ma-
gyar hősök emlékünnepévé. 
Szerencsen az I. és II. világháborús (katonaszobor) emlékműnél tartott 
koszorúzást megelőzően Nyiri Tibor polgármester úgy fogalmazott, hogy 
azok az emberek, akik a hazáért az életüket adták hősként haltak meg. 
„Ha az emberek viselkedését megvizsgáljuk mindig igény volt arra, hogy 
az egyik fél felül kerekedjen a másikon. Sajnos a történelemben kevés 
olyan időszakot tudunk mondani, amikor ezen emberi tulajdonság ne jött 
volna elő, hogy elvegyük, elfoglaljuk, megszálljuk és kihasználjuk a má-
sikat. A világon jelen pillanatban is számos helyen dúl háború, ropognak 
a fegyverek és emberek vesztik életüket. Ez értelmetlen. Mindig amikor 
eljövünk ide a Hősök kertjébe tiszteletet adunk, és úgy kell elmennünk 
innen, hogy mi nem akarunk háborúzni. A békéért mindent meg kell ten-
nünk – hangsúlyozta a városvezető. 
Ezt követően a Szerencsi SZC Műszaki és Szolgáltatási Technikum és Szak-

képző Iskola diákjainak műsora következett, majd ökumenikus beszédet 
mondott Balázs Pál református lelkipásztor, Csejoszki Szabolcs görögka-
tolikus parókus és Szarvas Péter római katolikus plébános. Az egyházi 
beszédek után a megjelent képviselők, intézményvezetők és civil szer-
vezetek képviselői helyezték el a megemlékezés koszorúit az emlékműnél. 
A megemlékezés az ondi parókiánál folytatódott, ahol Nyiri Tibor pol-
gármester és Balázs Pál református lelkipásztor beszédét követően Gal-
góczi Ferencné ondi lakos szavalatát hallgatták meg a résztvevők, majd 
koszorúzással ért véget az emlékünnep.

A hősök napja alkalmából tartottak megemlékezéseket 
június 1-én Szerencsen és Ondon. Május utolsó vasárnap-
ján azokra a hősökre emlékezünk, akik életüket áldozták 
hazánkért, Magyarországért.

HŐSÖK NAPJA SZERENCSEN ÉS ONDON

A megjelenteket Nyiri Tibor polgármester köszöntötte, aki beszédében 
arról szólt, hogy az I. világháborút lezáró trianoni békediktátum aláírása 
után, súlyos árat fizetett a nemzet. „Egy vesztes háborún voltunk túl, amit 
később I. világháborúnak neveztek. Ebben a konfliktusban nem volt olyan 
sok vesztes csatánk, de a végén mégis ott álltunk a szégyenpadon. Talán 
azt is lehet mondani, hogy a másik nemzet rángatott bele minket. Nagyon 

sok ember halt meg, számtalan család lett csonka. Nem sokkal ezután 
jött a II. világháború, ahol szintén úgy keveredtünk ki a konfliktusból, hogy 
a vesztes oldalon álltunk” – mondta a városvezető. Hangsúlyozta: eltelt 
103 év, nem lehet úgy élni, hogy mindig a múltba meredünk és csak a 
gyászról beszélünk. Emlékeznünk kell erre a szörnyű eseményre, de előre 
kell néznünk – nyomatékosította a polgármester. Hozzátette: ez a kicsiny 
nemzet akkor élheti túl a világ zűrzavaros problémáit, ha ápoljuk kultúr-
ánkat, szívünkben és lelkünkben továbbra is őrizzük Trianont. Szent István 
királyunk azt mondta, hogy befogadónak kell lennünk. A körülöttünk élő 
népekkel és nemzetekkel együtt kell működnünk, kölcsönösen tisztelnünk 
kell egymást” – hangsúlyozta Nyiri Tibor polgármester. 
A beszédet követően a Bolyai János Katolikus Általános Iskola diákjainak 
műsora következett, majd az esemény végén a polgármester, képviselők, 
az intézmények vezetői és a megjelentek helyezték el a megemlékezés 
koszorúit az emlékmű talapzatán. 
A trianoni béke feltételeit a magyarok részvétele nélkül határozták meg 
az 1919-1920-as párizsi békekonferencián, amelyen a győztes nagyhatal-
mak Európa új rendjéről döntöttek. A szerződés kimondta, hogy az Oszt-
rák-Magyar Monarchia felbomlott, ennek következményeként Magyaror-
szág (Horvátország nélküli) területét 283 ezer négyzetkilométerről 93 ezer-
re, lakosságát 18,2 millióról 7,6 millióra csökkentették. A Felvidék, a Kisal-
föld északi fele és a Kárpátalja Csehszlovákiához, Erdély, az Alföld keleti 
pereme és Kelet-Bánát Romániához, Horvátország, Bácska, Nyugat-Bánát, 
Zala vármegye nyugati pereme, a Muraköz és baranyai háromszög a Szerb-
Horvát-Szlovén Királysághoz, Nyugat-Magyarország egy sávja Ausztriához 
került, Lengyelország pedig északon Szepes és Árva vármegyéből kapott 
területeket. Végeredményben a magyar állam elvesztette területének min-
tegy kétharmadát, iparának 38, nemzeti jövedelmének 67 százalékát.

Az Országgyűlés 2010. május 31-én a nemzeti összetar-
tozás napjává nyilvánította az I. világháborút lezáró tri-
anoni békediktátum aláírásának napját, június 4-ét. Eh-
hez az eseményhez kapcsolódva tartott Szerencs Város 
Önkormányzata június 2-án megemlékezést a város or-
szágzászlajánál.

A TÖRTÉNELMI MAGYARORSZÁGRA 
EMLÉKEZTEK

Ondon is a magyar hősökre emlékeztek.

A megemlékező műsort a bolyais diákok adták
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KÖZÉRDEKŰ INFORMÁCIÓKKÖZÉRDEKŰ INFORMÁCIÓK

HULLADÉKNAPTÁR 
(2023. JÚLIUS 1-31.) 

Kommunális hulladékszállítás időpontjai: július 3-4; 10-11; 17-
18; 24-25; 31.  
Szelektív hulladékszállítás időpontjai: július 3-4; 17-18; 31.  
Zöldhulladék szállítás időpontjai: július 10-11; 24-25.  
Üvegszállítás időpontja: július 18.

SZERENCSI POLGÁRMESTERI HIVATAL 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 565-200. A hivatal ügyfélfo-
gadási ideje: hétfő: 8–12 óráig, szerda: 8–12 és 13–16 óráig, péntek: 8–
12 óráig. Fogadóórák: Nyiri Tibor polgármester: minden szerdán 14 órától, 
előzetes időpont-egyeztetéssel: Tel.: (47) 565-202. 
 

ORVOSI ÜGYELET 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 51. Telefon: 1830. Hétköznap 16 óra más-
nap reggel 8 óra között, hétvégén 0-24 óra az orvosi ügyelet.  
 

RENDELŐINTÉZET 
Szántó J. Endre Egyesített Szociális és Egészségügyi Intézet. Cím: 3900 
Szerencs, Bekecsi út 10. Tel.: (20) 999-5159, (20) 999-5225, (47) 560-194, 
(47) 560-171, (47) 361-758. Intézményvezető: Dr. Bobkó Géza igazgató-
főorvos. Titkárság: (47) 561-028, fax: (47) 361-558. Szakrendelések idő-
pontjai és további információk a rendelőintézet honlapján az eszei.hu ol-
dalon.  
 

BMH NONPROFIT KFT. 
A BMH Nonprofit Kft. szerencsi telephelye. Cím: 3900 Szerencs, Eperjes 
utca 7. Tel.: (21) 350-0111. Nyitvatartás: hétfő: 8-16 óráig, kedd: zárva, szer-
da: 8-20 óráig, csütörtök: 8-16 óráig, péntek: 8-16 óráig. E-mail: ugyfel-
szolgalat@bmhnonprofit.hu. 
A BMH Nonprofit Kft. szolgáltatási területén havonta egyszer kerül be-
gyűjtésre az ép öblös üveg, melyhez átlátszó „üveghulladék gyűjtőzsák” 
feliratú zsák (postaládába elhelyezve, és üresítéskor pótolva) díjmentesen 
a lakosságnak. A gyűjtőzsákba az ép, egész sörös-, boros-, pezsgős-, be-
főttes-, és egyéb öblös üveget lehet elhelyezni. Az üveghulladékkal teli 
zsákokat a járatnapokon reggel 6 óráig, az ingatlan elé közterületre, jól 
látható helyre kell kihelyezni! Az elszállítást követően a BHM Nonprofit 
Kft. dolgozói cserezsákot adnak.  
 

MVM CSOPORT ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA 
Cím: 3900 Szerencs, Béke utca 1. Nyitvatartás: hétfő, kedd, csütörtök és 
péntek: 8-14 óra, szerda: 8-20 óra. 
 
ÜGYELETES GYÓGYSZERTÁRAK – 2023. JÚLIUS 

Centrum Gyógyszertár 
2023. július 3-9.: Cím: Szerencs, Rákóczi út 75. Tel.: (47) 362-054. Nyitva-
tartás: hétfő–péntek: 7.30–19 óra, szombat: 7.30–11.30 óra. Ügyeleti nyit-
vatartás: 7.30–15.30 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli nyi-
tásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Oroszlán Gyógyszertár 
2023. július 10-16.: Cím: Szerencs, Bekecsi út 8. Tel.: (47) 361 433. Nyit-

vatartás: hétfő–péntek 8–17 óra. Ügyeleti nyitvatartás: hétköznap 8–19 
óra, szombat–vasárnap 8–14 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap 
reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Alba Gyógyszertár 
2023. július 17-23.: Cím: Szerencs, Rákóczi út 102. Tel.: (47) 361-530. Nyit-
vatartás: hétfő–péntek: 8–17 óra, szombat: 8–12 óra. Ügyeleti nyitvatartás: 
17–22 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli nyitásig (orvosi 
ügyelet igénye szerint). 
Szerencs Gyógyszertár 
2023. július 24-30.: Cím: Szerencs, Gyár út 40. (Tesco Áruház). Tel.: (47) 
560-302, (47) 560-303. Nyitvatartás: hétfő–szombat: 8–20 óra. A nyitott 
ajtó melletti ügyelet az áruházhoz igazodik. Készenlét: naponta 22 órától 
másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint).

Házasságkötések 2023. május 24-től: 
Lovas Zoltán és Csörsz Judit, Kuris Krisztián és Stevlik Csilla Bar-
bara, Nagy Lajos és Zádeczky Hajnalka, Kurucsai György Gábor és 
Kupcsik Réka, Csontos Szabolcs és Szala Petra, Balogh Tibor és 
Zsiros Alexandra, Csapó Gábor és Kocsis Mariann. 
 
Halálesetek 2023. május 24-től: 
Puncsák László (63 és), Kondás Zoltánné (sz. Juhász Piroska, 89 
év), Nagy Imréné (sz. Horváth Erzsébet, 84 év), Poczkodi Lajos 
László (74 év), Bacsó Viktória (25 év), Bencze Lajos György (74 év).

ANYAKÖNYVI HÍREKTájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a szol-
gáltató közlése alapján Szerencsen az idei esz-

tendőben a hulladékszállítás rendje változatlan!
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„Lehet, hogy elfelejtik, mit mondtál nekik, de so-
ha nem fogják elfelejteni, hogy hogyan érezték 
magukat szavaidtól.” Ez az idézet fejezi ki leg-
jobban a lényegét annak, mit is gondolok a pe-
dagóguspályán töltött éveimről. Pályakezdőként 
Mádról indultam a nagy útnak, ahonnan 1987-
ben hívtak az akkor hármas iskolába magyar-
orosz szakos tanárnak. Örömmel jöttem, hiszen 
akkor már Szerencsen éltünk. Magyar irodalmat, 
nyelvtant tanítottam, és rögtön osztályt kaptam. 
Fiatal tantestület, lelkes kollégák, jól éreztük ma-
gunkat az iskola falain belül is. Azon igyekez-
tünk, hogy a város peremiskolájából nagyszerű, 
a gyerekek és a szülők számára vonzó iskolát 
hozzunk létre. Ebben nagyon sok munkánk volt, 
de az évek alatt elértük célunkat. Az egyik leg-
szebb dolog az életemben a tanítás volt. A gye-
rekek között mindig jól éreztem magam. Tudták 
ők is, hogy szeretem azt, amit csinálok, így le-
hetett őket motiválni, sikereket elérni. Mire nyol-
cadikosként elballagtak, már félszavakból értet-
tük egymást. Sok volt diákommal azóta is tar-
tom a kapcsolatot, tudok róluk, és jó érzéssel 
tölt el, hogy remek emberek lettek.  
Új utak nyíltak meg előttem, amikor elvégez-
tem a drámapedagógia szakot előbb Nyíregy-
házán, majd az egyetemi képzést Veszprémben 
a ma élő legnagyobb mesterektől. Megtanultam 
életem legfontosabb mondatát is, amely innen-
től vezette az utamat: „A módszer én vagyok.” 
A dráma olyan játék, amely felépít egy képze-
letbeli világot, szereplőit ebbe bevonja, valós 
problémákkal ütközteti őket, s ez által valós tu-
dásra és tapasztalatokra tesznek szert. Azok a 

gyerekek, akik drámával foglalkoznak, nem ki-
felé mutogatják magukat, hanem befelé figyel-
nek. A drámaóra felszabadító ereje egyszerre 
hatott a diákokra és rám. Rengeteget játszot-
tunk, olykor csak jókat beszélgettünk. Számta-
lan fellépésünk volt, az országos Weöres Sándor 
Színjátszó találkozón minden évben megméret-
tük magunkat, ezüst, arany minősítésekkel tér-
tünk haza. A városi műsorok állandó szereplői 
lettek a drámások sok-sok éven keresztül. A 
magyaróráim nagy részét is áthatotta a drama-
tikus tanítás, így sikerült a tananyagot színeseb-
bé, élvezhetőbbé tenni. A tanítás volt az életem.  
2007-ben történt egy nagy váltás a pályámon, 
Kulcsár Sándorné, akkori igazgatónő felkért, 
hogy vállaljam el a művészeti intézményegység 
vezetését. Nem volt könnyű a döntés, de végül 
igent mondtam. Idő kellett hozzá, hogy elfogad-
janak a többségében zenész kollégák. 16 évet 
töltöttünk el együtt, közben „megtanultuk” 
egymást. Sok mindent köszönhetek nekik. El-
sősorban a zene szeretetét, amely egyre köze-
lebb került a szívemhez. Számtalan színvonalas 
művészeti gálaműsor, növendékhangverseny, 
megható jótékonysági koncertek sora tárul fel 
emlékeimben, majd a zenetáborok 70-80 tanuló 
részvételével Kékeden, Simán, Baskón-mennyi 
közös élmény… mindig jó szívvel fogok emlé-
kezni rá. 
Sokan kérdezik, miért hagyom abba, hiszen ez 
az életem. Valóban ez volt 40 évig. De van má-
sik életem is. A férjem, a három gyermekem, az 
unokáim, akik szeretnének belőlem most már 
többet. Szeretnék egy kicsit „magammal” is len-

ni, olvasni, túrázni, kertészkedni, színházba járni, 
amire eddig nem volt időm. Nem egyszerű do-
log a pedagógus pályán eltöltött négy évtized 
után elköszönni, de tudni kell időben abbahagy-
ni. 
Szeretném megköszönni a tantestületünk min-
den tagjának, vezetőtársaimnak a bizalmát, tá-
mogató segítségét, amit a feladataim ellátásá-
hoz nyújtottak. Csapatmunka volt a miénk, és 
ezt kívánom a további évekre is folytatásként 
mindenkinek. Szeretettel és büszke rákóczis-
ként fogok emlékezni a közösen eltöltött időre 
és a kivívott eredményekre.  

Harkályné Kovács Katalin

Az alábbi írásban Harkályné Kovács Kalatin (fotónkon), a Rákóczi Zsigmond 
Református Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 
igazgatóhelyettesének búcsúzóját olvashatják. 

NÉGY ÉVTIZED A RÁKÓCZIBAN

Tudatos gazdálkodásunknak köszönhetően sikerült 
megvalósítanunk idén tavasszal egy EU szabvány 
játszótér megépítését a Rákóczi iskola udvarán.  
A modern játékelemekkel felszerelt területen va-
lamennyi korosztály megtalálja az érdeklődésének 
megfelelő játéklehetőségeket. Az új eszközök: a 
drótkötélpálya, a fészekhinta és a hagyományos 
hinta, a csúszda, a mászókák, valamint a fociketrec, 
a kondipark a streetball pálya és a pingpongasz-
talok változatos tevékenységeket biztosítanak a 
szabadidő vidám eltöltésére. Bár a játszóteret már 
birtokba vették a gyerekek, a terület végleges át-
adására ősszel kerül sor, amikor a környezetrende-
zése is megtörténik. Köszönetet mondunk a kivi-
telezőnek, a szerencsi Révisz Kft-nek. 

Az iskola vezetősége

ÚJ JÁTSZÓTÉR GYEREKNAPRA

A gyermekek már birtokba is vették a játszóteret (Fotó: magánarchívum)



A foglalkoztatás napi 6 órában, szakképzettséget nem igénylő munka-
körben történik. A foglalkoztatás ideje: 2023. július 1-31. és 2023. augusz-
tus 1-31. között. Munkabér: szakképzettséget nem igénylő munkakör ese-
tében bruttó 174.000 Ft/fő/hó. Jelentkezni személyesen a Szerencsi Pol-
gármesteri Hivatalban (3900 Szerencs, Rákóczi út 89., telefon: 47/565-
200) Nagy Melinda és Kistamás Izabella ügyintézőknél lehet. A jelentkező 
diákok foglalkoztatásra irányuló munka vagy vállalkozási jogviszonnyal 
nem rendelkezhetnek. A diákmunkára jelentkezők 2023. június 15. nap-
jától a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal Szerencsi Járási 
Hivatal Foglalkoztatási Osztályán (3900 Szerencs, Kassa utca 23.) szol-
gáltatást kérőként kérhetik nyilvántartásba vételüket, mely a foglalkoz-
tatás feltétele.
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Szerencs Város Önkormányzata feladatai elvégzésére 
2023. július és augusztus hónapokban 16-25 életév kö-
zötti nappali tagozaton tanulói vagy hallgatói jogviszony-
nyal rendelkező és azt igazolni tudó diákok foglalkozta-
tását tervezi.

Nyári diákmunka város szépítésben.

Alkotótábor a Rákóczi-várban.

NYÁRI DIÁKMUNKA 
SZERENCSEN

Schlosserné Báthory Piroska, a Szerencsi Képzőművészeti Stúdió vezetője 
arról tájékoztatta szerkesztőségünket, hogy ez nem egy klasszikus érte-
lembe vett „ottalvós tábor”, mert a tagok 80 százaléka szerencsi, így erre 
nincs igény. Reggeltől estig alkotnak, ám mindenki otthon alszik. Az idei 
alkalommal főként csendéleteket, virágokat és a Rákóczi-vár részeit festik, 
amikből jövőre a város napján kiállítást rendeznek. Hozzátette, legközelebb 
Ficsor Györgynének lesz a kiállítása augusztus 19-én, az ondi falunapon. 
Schlosserné Báthory Piroska hangsúlyozta, hogy mindenkit szeretettel vár-
nak stúdióba korosztálytól függetlenül, akik érdeklődnek a festészet és a 
grafika iránt. Felszerelést (papírt, festéket, ecsetet, ceruzát) mindenkinek 
magának kell hoznia, ők csak a helyszínt és a tárolást tudják biztosítani.  
A tábort követően nyári szünetre mennek, azonban szeptembertől kezdő-
dően minden hétfőn újra összeül a csapat. A csoport tagjai a közösségi ol-
dalon „Szerencsi Képzőművész Stúdió” néven képviseltetik magukat.

A Szerencsi Képzőművészeti Stúdió tagjai tavaly a pan-
démia után gőzerővel vetették bele magukat az alkotás-
ba, hogy a kiesett időt pótolják. Nincs ez másképpen az 
idén sem, sőt a hetente ismétlődő rajzszakkörökön túl, 
június 12-18-a között alkotótábort is tartottak.

TOVÁBBRA IS VÁRJÁK 
AZ ÚJ TAGOKAT

Kicsi György a Hegyalja 2050 Sportegyesület elnöke és egyben az ese-
mény főszervezője érdeklődésünkre elmondta, hogy az eseménynek még 
nincs nagy hagyománya, de bíznak a folytatásban. „Ez egy méltó és gyö-
nyörű helyszín a program lebonyolításához. A kutyabarátok legnagyobb 
megelégedésére, hálával tartozunk Szerencs Város Önkormányzatának, 
hogy rendelkezésünkre bocsájtotta a várkertet” – mondta a szervező. 
Hozzátette, délelőtt kezdődtek a bírálatok, délután pedig kiválasztották 
a legszebb magyar fajtát, a fajtacsoportok győzteseit, legjobb bébi, - kö-
lyök és veterán ebet, majd programot végül a Best in Show zárta. Nagy 
sikert aratott az úgynevezett hobbi kutyák kategóriája, amire bármilyen 
eb nevezhetett. Itt főként az állat és a gazdi kapcsolatát pontozták a bí-
rók. 
Az esemény nemzetközi volt, hiszen nem csak Magyarországból, de Ro-
mániából, Szlovákiából és Ukrajnából is érkeztek. Az általunk megkérde-
zett külföldi kutyabarátok szerint Szerencs és környéke rendkívül szép 

vidék, úgy vélik, hogy aki itt él szerencsés helyzetben van. A szervezők 
a parkolás és belépőből befolyt összeget teljes egészében felajánlották 
a Szerencsi Kóborkák Állatvédő Alapítványnak.

Negyedik alkalommal került megrendezésre június 18-án 
a Szerencsi CAC Kutyakiállítás. A Rákóczi-vár kertjében 
több mint 500 kutya vett részt a megmérettetésen.

CAC KUTYAKIÁLLÍTÁS A VÁRKERTBEN

A kiállítás egyik lelkes résztvevője.



A város polgármestere Posta György a megnyi-
tón elmondta, hogy a Tokaj-hegyaljai borvidék 
1737 óta a világ első zárt borvidéke, ráadásul a 
település most ünnepli 950. születésnapját, ami-
re rendkívül büszke. „Nagyon kevés olyan tele-
pülés van ma Magyarországon, aki ilyen címek-
kel rendelkezik” – mondta Posta György. Hozzá-
tette: 27 település polgármestere van itt most 
jelen, ez egy olyan összefogást jelképez, amely 
véleményem szerint továbbra is egyedülálló a vi-
lágon – tette hozzá Tokaj polgármestere. 
„A Tokaj-Hegyalja Egyetem (az oktatási intéz-
ményben szőlész-borász mérnöki, turizmus-
vendéglátás, gazdálkodási és menedzsment, 
vállalkozásfejlesztés oktatás és számos szakirá-
nyú továbbképzés van jelen) olyan intellektuális 
beruházásként jelent meg borvidéken, amelyik 
centruma egyfajta térségfejlesztő erőnek. Bí-
zom benne, hogy az a együttműködés, ami ki-
alakult a különböző településekkel és az elmúlt 
időszakban megmutatkozott a nemzetközi kon-
ferenciákon, helyi rendezvényeken az továbbra 
is erősíteni fogja Magyarország legfiatalabb 
egyetemét és ezzel együtt a térséget” – mond-
ta Prof. Dr. Stumpf István, a Tokaj-Hegyalja 
Egyetem Kuratóriumának elnöke. 
Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselő-

je, miniszterhelyettes beszédében hangsúlyozta 
az a céljuk, hogy a régió legyen a harmadik leg-
népszerűbb turisztikai célpont Magyarországon 
Budapest és a Balaton után, aki szerint erre 
minden esély megvan. A megnyitón felszólalt 
Horváth Ágnes, a Tokaj-Hegyalja Egyetem rek-
tora, Molnár Péter, a Tokaji Borvidék Hegyköz-
ségi Tanács elnöke és Bartus György, a Grand 
Tokaj Zrt. szőlészeti vezetője, akik szintén a 27 
település összefogását méltatták. A Polgármes-
terek Bora kereskedelmi forgalomba nem kerül, 
az kizárólag reprezentációs célokat szolgál.  
A hegyaljai összefogást jelképezi, az alapanyag-
ként szolgáló szőlőt és aszút minden ősszel a 
Tokaji-hegyaljai Szüreti Napokon adják össze a 
településvezetők. A nedűből minden évben 
több ezer palack készül. 
Nyiri Tibor szerencsi polgármester érdeklődé-
sünkre elmondta, ahhoz kétség sem fér, hogy a 

tokaji borok kiváló minőségűek, de nem szabad 
megfeledkezni a térség, illetve a szerencsi ne-
dűkről sem. „Városunkban az egyik legidősebb 
bortermelő Szabó Gyula. A régióban nagyon 
sok helyen volt már dűlője, és higgyük el neki, 
hogy a szerencsi és ondi borok is lehetnek 
ugyan olyan kellemesek és jó minőségűek. A jó 
termőföld mellett szakértelemre is szükség van, 
úgy vélem Szerencs és Ond egyikből sem szen-
ved hiányt” – mondta a városvezető, aki hoz-
zátette, hogy szerencsére számos ifjú borász 
van, akik tovább viszik a tudást és a hagyo-
mányt. 
A kikapcsolódni vágyókat számos program vár-
ta, többek között koncertezett a Polip Band, a 
Star Deluxe, a Melounge, a Pop Secret Band, a 
Mentha Project. A főtér utcáin „gasztrosétány” 
volt – árusokkal, kézművesekkel –, ahol kiváló 
borokkal várták a turistákat.
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A Tokaji Bornapok keretén belül júni-
us 3-án délután átadták a polgár-
mesterek borát a város főterén. To-
kaj az idén 950 éves, a település a 
magyarság meghatározó és emble-
matikus városa, a világhírű tokaji 
aszú névadó települése, hungarikum 
és világörökségi helyszín.

ÁTADTÁK A POLGÁRMESTEREK BORÁT

Településvezetők a tokaji borátadáson.

Szerencsen hagyomány, hogy minden esztendő júniusának elején köszön-
tik a város oktatási intézményeiben dolgozó kollégákat, ahová meghívják 
a nyugdíjas pedagógusokat is. A város polgármestere a Rákóczi-vár szín-
háztermében méltatta azoknak a munkáját, akik a mindennapokat a tu-
dás átadásával és a tanítás szent hivatásával töltik. „A tanárok, a tanítók 
azok, akik szárnyakat adnak a fiatal generációknak, akik gondoskodnak 
róluk, és segítik őket az élet rögös útján. Ez a tevékenység nem csupán 
a tananyag átadásáról szól, hanem egyúttal az életre nevelésről, az ér-
tékek megismertetéséről, a gondolkodás fejlesztéséről. Türelmük, a tö-
rődésük, empátiájuk új utakat nyitnak meg a tanítványok előtt, akiknek 
segítenek felfedezni a saját képességeiket” – mondta a városvezető, aki 
szerint a pedagógus még mindig a lámpás, akit nemzedékek követnek. 
„Ők azok, akikre a család mellett lehet számítani a nevelésben, hogy a 
rájuk bízott fiatalok jó emberré váljanak, megtalálják az élet örömét és 

a boldogság útját” – hangsúlyozta Nyiri Tibor polgármester.  
A beszéd után műsort adott a miskolci Reményi Ede Kamarazenekar 
egy kis csoportja, akik klasszikus zenét és közismert filmes betétdalo-
kat játszottak a pedagógusok tiszteletére.

A pedagógusokat köszöntötte június 5-én Nyiri Tibor, Sze-
rencs város polgármestere, aki az önkormányzat nevében 
is kifejezte háláját és megbecsülését a település minden pe-
dagógusának és a segítő kollégáknak.

Az aktív és a nyugállományba vonult pedagógusokat is köszöntötték.

A PEDAGÓGUSOKAT KÖSZÖNTÖTTÉK
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A szerencsi Rákóczi-vár színháztermében meg-
tartott eseményen a megjelenteket Bobkó Gé-
za alpolgármester üdvözölte, aki beszédében 
megköszönte a HÁLÓ és a KEF dolgozók mun-
káját és további együttműködésről biztosította 
őket. 
Kalina Norbert, a HÁLÓ Szenvedélybetegek 
Alacsonyküszöbű Ellátásának munkatársa, vi-
selkedéselemző a Cyberbullyig, vagy ismertebb 
nevén az internetes zaklatásról beszélt. Elhang-
zott, hogy ha valakit tartósan háborgatnak, 
megfélemlítenek, magánéletébe önkényesen 
beavatkoznak, már zaklatásnak minősül. Ez tör-
ténhet akár a közösségi oldalakon vagy az üze-
netküldő applikációkban is. A szakember fel-
hívta a figyelmet, hogy a sorozatos – online 
térben elkövetett – ártatlannak tűnő gyerek-
csíny, cikizés, ugratás is annak minősülhet hi-
szen lehet, hogy tíz fiatalból kilenc érti a poént, 
de egyvalaki nem, akiben ez maradandó lelki 
és szellemi károsodást okozhat. A szakember 
érdeklődésünkre elmondta, hogy városunkban 
is jelen van a probléma. „Mi is szembesülünk 
olyan reginális esetekkel amikor a gyermek be-
jön hozzánk egy komoly szorongással amit 

egyszerűen nem tud megmagyarázni, hogy mi-
ből fakad. Ilyenkor nekünk szakembereknek fel 
kell derítenünk, hogy mi a probléma forrása. 
Ha súlyos esetről van szó, akkor tanácsokkal 
látjuk el, hogy merre induljon tovább (pszicho-
lógia). A legtöbb esetben azonban kiderül, 
hogy a fiataloknak olyan szinten nincs senkijük 
akibe a bizalmukat tudják vetni, hogy olykor 
már egy segítő motivációs beszéd is gyógyír 
tud lenni a számukra” – hangsúlyozta Kalina 
Norbert. 
Tóth Róbert, az Egri KEF elnöke a szenvedély-
betegségek és a tudatmódosításról tartott elő-
adást. A szakember pontról pontra ismertette 
hogyan ismerhető fel, ha már valaki szenve-
délybeteg, s mit lehet tenni ennek megelőzése 
érdekében. Külön kiemelte az applikációk és 
számítógépes játékokon belüli úgynevezett 
mikrotranzakciókat, amelyekre már egy külön 
üzleti modell épült fel. A mikrotranzakció vi-
szonylag kis összegű, online vásárlásokat je-

lent, melyek révén jellemzően az adott játékon 
belül tud a játékos valódi, vagy virtuális fizető-
eszközzel különböző előnyöket, egyedi kiegé-
szítőket vásárolni. Ezen belül található az úgy-
nevezett „lootbox” amely véletlenszerűen kí-
nálja a jutalmakat, s ez már szinte szerencse-
játéknak tekinthető. 
Majó Márk Gábor, a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Vármegyei Bűnmegelőzési Tanács titkára beszé-
dében főként a dohányzás mellékhatásairól, 
azon belül is a fiatalok körében igen népszerű 
manórúd, ismertebb nevén Elf Bar még jelenleg 
is vizsgált hatásairól beszélt. Az Elf Bar interne-
ten vásárolható, illegális termék. Mivel többnyi-
re sem az eszköz felépítéséről, sem a töltőfo-
lyadékok pontos összetételéről nincsenek infor-
mációk, használata sok veszélyt rejthet.  
A szakember kiemelte, hogy jelenleg az orvos-
tudomány nem tudja, hogy egészen pontosan 
mik is lehetnek ezek a negatív hatások. Mond-
hatni bárki, aki használja potenciális kísérleti 
egérnek tekinthető, ezért senkinek nem ajánlja. 
Putnoki Lászlóné, a szerencsi KEF elnöke érdek-
lődésünkre elmondta, hogy a világnap idei üze-
nete az volt, hogy a drogfogyasztókat, függő-
ségben szenvedőket empatikus hozzáállással, 
megbélyegzés nélkül segítsék a gyógyulás útján 
és a megelőzésre fektessék a hangsúlyt. „A ta-
valyi prevenciós napunk sok pozitív visszajel-
zést kapott, így a tematikán nem változtattunk, 
délelőtt elméleti előadások voltak, délután pe-
dig körvetélkedő keretében, öt állomásból álló 
pályán mérhették össze tudásukat a fiatalok, 
ahol különböző szituációs feladatok segítségé-
vel igyekeztünk információkat átadni” – adott 
tájékoztatást szerkesztőségünknek Putnoki 
Lászlóné, a Szerencsi KEF szakmai elnöke. Hoz-
zátette, az eseményre Szerencs összes iskolájá-
ból érkeztek diákok és pedagógusok, hiszen 
csakis együtt, közös erővel tehetünk a problé-
mák ellen – világított rá Putnoki Lászlóné.

A szenvedélybetegségek, drogfo-
gyasztás és az Elf Bar veszélyeire hív-
ták fel szakemberek a figyelmet júni-
us 13-án, a Rákóczi-vár színházter-
mében. Szerencs Város Önkormány-
zata által létrehozott Kábítószerügyi 
Egyeztető Fórum (KEF) egész évben 
azon dolgozik, hogy különböző cél-
csoportokat, szülőket, pedagóguso-
kat és fiatalokat érjenek el tájékoz-
tatással, információnyújtással, az új 
típusú élvezeti, függőséget okozó 
szerekkel kapcsolatosan.

Diákokkal telt meg a színházterem.

Szerencsi rendőrök is részt vettek a prevención.

PREVENCIÓS NAP SZERENCSEN
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„Az első mérkőzésen a BasketBaja SE csapatát magabiztos játékkal 55-77-
re sikerült legyőzni. Rövid pihenő után a házigazda Budapesti Bikákkal csap-
tunk össze, ahol kétszeri hosszabbítás után 74-72-re diadalmaskodtunk, 
így az egész szezont veretlenül végigjátszva, megérdemelten szereztük 
meg a Regionális Kadett Magyar Bajnoki címet” – mondta az örömteli hírt 
Endrész Tamás. Hozzátette: a fiúk a vártnál sokkal jobban teljesítettek, amit 
elszántságuknak és nagy szívüknek köszönhetnek. Gratulálok nekik, igazi 
férfimunka volt, továbbá köszönöm nekik az egész éves munkát, és ezt az 
igazi kosárélményt. Igazán büszke vagyok rájuk" – hangsúlyozta az edző. 
A csapat névsora: Erdélyi András Fülöp, Galatóczki Péter, Jámbor Noel, Lesó 

Áron, Lesó Ákos, Németh Pál Bendegúz, Pálinkás Gergő, Pankotai Péter, 
Pataky Vilmos, Szolnoki Levente, Tóth Péter, Török Zsombor. A gárda edzője: 
Endrész Tamás.

A Szerencs VSE kadett kosárlabdacsapata közelmúltban 
kelet-magyarországi bajnoki címe megszerzését követő-
en, június 4-én Budapesten mérkőzött meg a nyugati-, 
és a közép-magyarországi regionális bajnokokkal, a Re-
gionális Bajnokok Döntőjén. A mérkőzésekről Endrész Ta-
más, a csapat edzője adott tájékoztatást.

BAJNOK LETT A KADETT KOSÁRLABDACSAPAT

A tabella első helyén végeztek a focisták.

A szerencsi gárda az első helyen végzett, összesen 48 ponttal. Megelőzték 
a Sárospataki TC-t, Abaújszántói VSE-t, Pácin SE-t, Taktaharkány SE-t, Gönc 
VSE-t, Mezőzombor FC-t, Karcsai LSE-t, Tiszaladány KSIE-t és a Telkibánya 
ASE-t. Az ifjú titánok 18 mérkőzésből 16-ot megnyertek és több mint 100 
gólt lőttek. A legtöbb találatot Cziczer Máté szerezte, aki összesen 28-szor 
talált az ellenfél hálójába.  
Játékosok: Tóth Milán, Mudri Soma, Jámbor Soma, Maczó Bence, Kovács 
Máté, Takács Máté, Béni Szilárd, Bodnár Zoltán, Szabó Zsombor, Jaczkó Mi-
lán, Hugya Zsolt, Vadászi Gábor, Hódi Balázs, Szatmári Máté, Szilvási Gergő, 
Dányi Brendon, Dányi Gábor, Levik Boldizsár, Cziczer Máté, Dienes Tamás, 
Szőke Bence, Kiss Levente, Timár Botond Zoltán, Buri Szebasztián, Jäger 
Máté, Szabó Roland. A gárda edzője: Mudri Mihály.

A B.A.Z. megyei II. Kelet U-19-es labdarugó bajnokság győztese a Szerencs VSE U19-es csapat.

ELSŐ HELYEN AZ IFJÚ TITÁNOK

A bajnok csapat (Fotó: magánarchívum).

Városunkban töretlen népszerűségnek örvend a kosárlabda. A „Szerencs Forever” barátságos kosármérkőzést már 
ötödik alkalommal tartották meg június 3-án, a szerencsi Hunyadi Sportcsarnokban.

ÖTÖDIK ALKALOMMAL IS SZERENCS FOREVER

A kezdeményezés célja, hogy évente legalább egy alkalommal összehozza, 
hazahozza a szerencsi kosárlabda élet jelenlegi és egykori szereplőit egy ba-
ráti hangulatú mérkőzésre, együttlétre. A kosárlabda mérkőzésekre az or-
szág legkülönbözőbb pontjairól látogattak haza a kosárlabda szerelmesei, 
többek között Kiss Ádám szerencsi származású népszerű humorista is. 
A „Szerencs Forever” névre keresztelt kosárlabda esemény ötlete először 
2018-ban pattant ki a szervező, Kun Dávid fejéből, aki akkoriban még az 
Egyesült Államokban élt. Dávid egészen kisgyermekként, már 6 éves korától 
szenvedélyesen kötődik a kosárlabdához, számos alkalommal szervezett eh-

hez a sporthoz kapcsolódó eseményt a városban. „Régóta szerettem volna, 
hogy az esemény ifjabb korosztályokkal is bővüljön. Ezen alkalommal az 
U12, U14, U16-os korcsoportok játékosai is megmérkőztek egymással, majd 
ezt követte az »öregfiúk rangadója« ami már hagyománnyá nőtte ki magát" 
– mondta a szervező. Kun Dávid az eseménnyel – a kapcsolatok ápolásán 
túl – példát szeretne mutatni mindazon társaságoknak, akik már régóta 
nem találkoztak együtt, hogy ne féljenek újra felvenni egymással a kapcso-
latot. Egy jó sütésre, főzésre vagy akár egy sporteseményre – főleg akkor, 
ha összehozza az embereket – mindig időt kell szakítani.



Kos: III. 21. – IV. 20. 
A Kosok karizmatikus vezetőkké vál-
nak, akik minden társasági eseményen 

szó szerint kitűnnek a tömegből. Az önbi-
zalomtól és pozitív energiától ragyogni fog, kör-
nyezetében mindenki példaképének tekinti majd. 

 
Bika: IV. 21. – V. 20. 
Július harmonikus hónap lesz a Bika 
számára, amikor teljesen elkényelme-

sedik, és minden pillanatot élvezni fog, 
amit ez a hónap hoz. Empátia ébred Önben, és tá-
masz lesz szerettei számára. 

 
Ikrek: V. 21. – VI. 21.  
Júliusban az Ikrek nagy változásokra 
számíthatnak magánéletükben és kar-

rierjükben. Ez a nyári hónap sok önbizal-
mat ad majd, aminek köszönhetően pozitív ener-
giával tündököl majd, és nagyon vonzó lesz… 

 
Rák: VI. 22. – VII. 22. 
A július nagy adag testi-lelki erőt hoz 
a Rák számára, amit életük több terü-

letén is kamatoztatni tudnak majd. Kiváló 
lesz a sporttevékenységekben, és kitűnő barát lesz 
gondosságán keresztül. 

Oroszlán: VII. 23. – VIII. 23. 
Júliusban az Oroszlán megnyugszik, és 
hagyja, hogy az élet folyjon a maga 

medrében. Rá fog jönni, hogy nem kell 
mindent irányítania, és jó az, ha valaki vezeti, és 
így élvezheti a pillanatot. 

 
Szűz: VIII. 24. – IX. 23.  
A július megerősíti a Szűz önbizalmát. 
Ebben a hónapban annyira magabiztos 

lesz, hogy meg lesz győződve arról, hogy 
mindenben a legjobbat teszi, de ezzel a megkö-
zelítéssel nagyon hamar akadályba ütközhet. 

 
Mérleg: IX. 24. – X. 23.  
Júliusban a Mérlegek kellemesen pi-
hennek. Különösebb erőfeszítés nélkül 

sikerül a munkája, így több energiája és 
ideje marad a szabadidős tevékenységekre. Végre 
találkozhat rég látott barátokkal is. 

 
Skorpió: X. 23. – XI. 22. 
Júliusban nagyon sok nagy változás 
következik a Skorpiók életében. Telje-

sen új embernek fogja magát érezni, akinek 
változtatnia kell jelenlegi életmódján. Ez a jobb fi-
zikai állapothoz fog kapcsolódni. 

Nyilas: XI. 23. – XII. 21. 
A július sikeres hónap lesz a Nyilasok 
számára karrierjüket tekintve. Új ötle-

tekkel fog előállni, amivel lenyűgözheti fő-
nökét és kollégáit, és kemény munkájának köszön-
hetően akár előléptetést is elérhet. 

 
Bak: XII. 22. – I. 20. 
Júliusban felszínre kerülnek a múlt ba-
jai, amelyeket végleg rendezni kell. A 

gondok egy olyan családi konfliktusról 
szólnak, amelyet megoldottnak hitt. Próbálja meg  
a családi kapcsolatainak rendezését. 

 
Vízöntő: I. 21. – II.19. 
A július rengeteg kihívás elé állítja a 
Vízöntőket, és végre ki tudják használ-

ni fékezhetetlen energiájukat, amivel eb-
ben a hónapban tele lesznek. A sport lendületet 
ad ebben a hónapban… 

 
Halak: II. 20. – III. 20. 
Júliusban a Halak nem ismernek ma-
gukra impulzív reakcióik miatt, amit 

ebben a hónapban a bolygóállások is alá-
támasztanak. Legyen óvatos, és ne mondjon sem-
mit, amit később megbánhat.

Szerencsi Hírek 2023. júliusi horoszkóp

Radnóti Miklós Naptár című versciklusából 
(Július) idézünk: „Tisztatestű hőség ül a …” 
VÍZSZINTES: 1. Folyó eredete. 6. Borít, lep. 9. 
Válaszolni szokás rá. 10. Japán videójáték-gyár-
tó világcég. 11. Kárpátaljai folyó. 12. Bridzsjátsz-
ma. 13. Utánunk visszamaradó jel. 15. Szabrina, 
becézve. 16. Otthonos helyiség hangszeres elő-
adásoknak. 19. Aromás italt ivók bögréiben ázik! 
21. Az FTC KEK-ezüstérmes labdarúgója (Zoltán). 
23. New Haven nívós egyeteme. 24. Dél-…; 
ázsiai állam, Szöul a fővárosa. 26. …-Aviv; izraeli 
nagyváros. 27. Kórustagok ajkán zeng. 28. Ad-
venti hajnali mise. 30. Épület maradványa. 31. 
Bő, ujjatlan, köpenyforma ruhadarab. 
FÜGGŐLEGES: 1. Az idézet folytatása. 2. 
Konzervatóriumi helyiség. 3. Erdő közepe! 4. 
Hézag. 5. Gödröt készít. 6. Az emeletre kullo-
gás. 7. Várát Dobó István védte. 8. Horgászzsi-
nór. 9. Olimpiai bajnok német súlyemelő (Joa-
chim). 10. A kivétel ezt erősíti a félrefordítás 
szerint! 12. A Zsófiával rokon női név. 14. Erősen 
emelkedő vagy lejtő. 15. Az iszlám misztika hí-
ve. 17. Milánói operaház. 18. Az irodájába ren-
del. 20. Jelfogó eszköz. 22. A U2 együttes éne-
kese. 25. Melyik helyen? 28. A rádium vegyjele. 
29. A tetejére. 

EFEMER

Előző rejtvényünk megfejtése: „Most dél van és csodát látsz”. A szerencsés nyertes: Mezősi Kende. Megfejtőnk 1 db csokoládé csomagot 
kap ajándékba. A nyeremény átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A fenti rejtvény megfejtését július 20-ig postázzák 
címünkre (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A keresztrejtvény helyes megfejtői 
között 1 db 3.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.

SZERENCSI hírekhírek SZABADIDŐ18
KERESZTREJTVÉNY
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A Szerencsi Hírek 
következő száma 
2023. július 28-án 

jelenik meg.
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